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Costa Brava - Cap de 
Creus: una iniciativa 
conjunta de cinc muni
cipis turístics. En la 
foto, la presència del 
nostre Patronat Muni
cipal de Turisme a la 
Fira Mahana, de Lyon.



ACORDS DEL PLE

CARTA DEL BATLLE
Amics:
Una de les coses que més insistentment 

reclama la societat, tots en general, és la 
seguretat ciutadana. La gent vol tenir assegura
da la seva integritat personal, la seva familia, 
els seus béns. I crec que té tot el dret de 
demanar-ho, fins i tot d’exigir-ho.

Una certa crítica pseudo-esquerrana ha 
volgut etiquetar d’afectes a la dreta, àdhuc de 
feixistes, als qui preconitzen l’absoluta neces
sitat de perseguir els malfactors. No ens hem 
de deixar enganyar. Una de les bases de la 
democràcia és la de voler homes i dones lliures. 
I no es pot ser lliure si damunt teu, com un 
enorme ocellot d’ales negres, plana la por.

He assistit, en els darrers mesos, a diver
ses reunions, on s'ha tractat a bastament del 
tema, tan conflictiu, de la seguretat. Lamento 
profundament haver de dir que no n’he sortit 
gens optimista.

Quina és la causa? Atur juvenil, drogues, 
inadaptació... Per què no es pot lluitar eficaç
ment contra el progressiu deteriorament de la 
convivència pacifica? Malauradament, fallen 
moltes coses. I algunes, aquí, no es poden 
dir.

A Llançà, i això sí que és clar, manca 
força pública. Els efectius de la Guàrdia Civil 
han anat minvant any rera any. Avui dia, des
comptats els altres serveis, es té només una 
parella per fer la vigilància de la població. Sí, 
l'Ajuntament s'ha preocupat cada estiu d'incre
mentar la dotació de força pública. Però pagant 
del pressupost municipal... I això no hauria 
d'anar així.

Heu vist en quines condicions està l'actual 
caserna de la Guàrdia Civil?

Teniu idea de l’increment dels robatoris, 
de tota mena, al nostre poble?

Haurem d'agafar alguna iniciativa, tots 
plegats, en aquest camp?

Són preguntes que demanen una respos
ta urgent.

19 GENER
Adjudicació definitiva de les obres d’urbanització dels 

carrers Farella, Llevant, Montcal i part del Miralles i instal. 
lació d’enllumenat públic dels carrers Sirena i Pere III (Agustí 
Masoliver, S.A. —9.948.000 pts.— - Plec de condicions ad
ministratives per adjudicar les obres de construcció del Lloc 
de Socors de la Creu Roja - Petició d'autorització peral Centre 
Assistencial Extrahospitalari (Dispensari) - Petició de subven
cions per al Dispensari i Llar del Jubilat (Sanitat i Serveis 
Socials).

6 FEBRER
Dissolució de l'Associació Administrativa de Cooperació 

per les obres d'ampliació del Sanejament Sector Nord - Apro
vació dels comptes generals del Pressupost Ordinari, d’Inver
sions, del Patronat Municipal de Turisme, del Patrimoni i de 
Valors Independents de 1982 - Aprovació provisional del 
projecte de construcció de l’Edifici de Serveis, destinat a Dis
pensari, Oficina de Correus, Llar del Jubilat i altres serveis 
municipals - Aprovació definitiva del projecte del Lloc de 
Socors de la Creu Roja - Adjudicació definitiva de les obres 
de construcció de l’esmentat Lloc de Socors (Joan Baus 
Ayats —2.258.500 pts.) - Aprovació definitiva del projecte 
d’urbanització d'un tram del carrer La Selva - Expedient de 
contribucions especials del mateix carrer - Aprovació de com
promisos amb la Confederació Hidrogràfica del Pirineu Orien
tal per les obres de defensa contra inundacions en el tram 
final de la riera de La Valleta - Iniciar els tràmits peral prés
tec amb el Banc de Crèdit Local, per a les esmentades obres - 
Sol·licitud d'aval bancari (Caixa d'Estalvis Provincial) per a les 
mateixes obres - Aprovació de modificacions del Pla General 
d’Ordenació.

5 MARÇ
Adjudicació definitiva de les obres de pavimentació dels 

carrers Sirena (1.a fase), farella, Curt i Pere III (Agustí Maso
liver, S.A. —2.869.000 pts.) - Aprovació definitiva del projecte 
d'urbanització de vials de la finca de la Sra. Josepa Bonati - 
Aprovació provisional del projecte d'enllumenat públic de la 
carretera i altres carrers del Port - Aprovació inicial del pro
jecte d'enllumenat del sector Les Carboneres - Reconeixe
ment del deute de la Festa Major d’Estiu 1983 (824.531 pts.) - 
Modificació de crèdit dels Pressupostos Ordinari i d’Invensions 
1984 - Pla d'ocupació de les platges 1984 - Petició per la 
instal·lació d'un reemissor TV-3 - Petició d'ajuda d'auxilis de 
l'Estat per a la construcció d’una presa a la riera de La Valleta - 
Encàrrec de l'estudi de viabilitat de la presa (enginyer Ramon 
Galimany i Vila).

Gràfiques PUJOL - Sol d'Isern, 15-17 - FIGUERES



Inauguració 
del Nou Parc 
de Bombers

7 d’abril. El batlle, Josep M. Sal- 
vatella, dirigeix la paraula a tots els 
presents i, en primer lloc, als volun
taris i professionals del Servei. 
L'acompanyen el Delegat Territorial 
de la Generalitat a Girona, Sr. Xavier 
Soy, el Cap del Servei, Antoni Güell, 
i el Tinent d'Alcalde, responsable de 
Governació, Lluís Casellas. Al fons, el 
nou edifici: "La llar dels qui ens de
fensen les nostres llars”.

(Fotos Pumareda)



VIDA MUNICIPAL
GOVERNACIÓ i SANITAT

Llicències concedides: 39. Denegades: 0.
Concessió de nínxols: 5. Requeriments: 1.
De cara al proper estiu, s’ha acordat llogar, mitjançant concurs, dos guàrdies municipals 

auxiliars, per fer front a la circulació, donada la insuficiència numérica de Tactual plantilla.
Per aquest estiu, comptarem també amb sis guàrdies civils, que reforçaran la dotació de 

Llançà. Com podeu veure, a diferència dels altres anys, el reforç serà per part de la Guàrdia 
Civil en comptes de la Policia Nacional, perquè segons quins Ajuntaments, segons se'ns ha dit, 
estalviaran diners al poder allotjar-los a la caserna de la població. Per nosaltres ens és igual, ja 
que la caserna de Llançà és totalment inhabitable.

Fa uns dies s'inaugurà el Parc provisional dels Bombers, amb la presència del Delegat 
Terrotorial de la Generalitat a Girona, Sr. Xavier Soy i de l’enginyer Cap del Servei d'Extinció 
d’Incendis, Sr. Güell. Les noves instal·lacions són la culminació de la primera part del que està 
previst en qüestió de bombers. Esperem que l’any 1985 la Generalitat de Catalunya doni via 
lliura al definitiu projecte a Llançà, amb la categoria de parc sub-comarcal.

En qüestió de Sanitat, podem dir que el Dr. Àngel Garre ja està treballant a casa nostra, 
la posada en marxa dels serveis del segon metge ha tingut les seves dificultats, però creiem 
que ara Llançà ja pot dir que té dos metges.

Com podeu veure en aquest mateix Butlletí, s’ha acordat de tirar endavant la primera fase 
de l'Edifici de Serveis (Dispensari, Correus, Llar del Jubilat). Nosaltres creiem que, si tot segueix 
el seu curs normal, passat l’estiu podrem posar el primer rajol o totxana, encara que no cal dir 
que el que més desitgem és veure posar l'últim.

HISENDA
Despeses aprovades: 4.856.626 pts.
Reclamacions de plus-vàlua admeses: 11. Denegades: 3.
Reclamacions diverses admeses: 2.
S’han aprovat les Liquidacions dels Pressupostos Ordinari i d’Inversions, tancats al 31 de 

desembre de 1983, amb un superàvit de 5.998.611 i 764 ptes., respectivament. Després d’alguns 
anys d’intentar sanejar Teconomia municipal, a la fi hem arribat en aquest darrer exercici a 
assolir un superàvit real, tal com s'expressa anteriorment. Això és degut d’una part a una millor 
gestió recaptadora, especialment en les liquidacions de plus-vàlua, i per altra banda a l'haver 
assumit l’Estat la càrrega financera dels Pressupostos Extraordinaris de Liquidació de Deutes.

També es va aprovar l’Expedient de Modificació de Crèdits del Pressupost Ordinari i 
d'Inversions, per atendre:

a) El dèficit resultant de la Festa d’Estiu de 1983, que pujava a 824.531 pts.
b) Aplicar la quantitat de 5.000.000 pts., en el Pressupost de 1984, a fi de procedir a la 

compra d'un ordinador.
S'ha sol·licitat un préstec del Banc de Crèdit Local, per un import de 6.179.098 pts., per 

finançar l'aportació corresponent a l’Ajuntament, relativa a la futura construcció d'un pont sobre 
la riera de La Valleta.

Hem aprovat l’Impost Municipal de Circulació de Vehicles de 1984, per un import de 
2.987.770 ptes.

ANUNCI
CONTRACTACIÓ DE DOS AUXILIARS DE LA POLICIA MUNICIPAL, PER AL PERÍODE 

COMPRÈS ENTRE L’1 DE JUNY i EL 30 DE SETEMBRE DE 1984
Condicions: Ser espanyol - Edad de 18 a 30 anys - Estatura: 1'65 o més els 
homes, 1’60 o més les dones - No tenir antecedents penals i observar bona 
conducta - No patir malaltia ni defecte físic que li impedeixi Texercici de la 
funció - Tenir permís de conduir classe B - Conèixer bé l’idioma català.

Presentació d’instàncies: fins al 12 de maig de 1984.
Proves del concurs: 19 de maig, a les 10 del matí, a l’Ajuntament.

Més informació, a les Oficines de l'Ajuntament de Llançà.



ENSENYAMENT i CULTURA
Després de moltes i dificultoses converses, començades de nou després d’una ruptura per 

falta de coincidència en els plantejaments, l'Ajuntament ha arribat a un acord amb el Centre 
Cultural, pel qual aquest cedeix els locals que posseeix a la Plaça Major, a la Municipalitat, a 
canvi que aquesta es faci càrrec de les obres de construcció d’un Pavelló" Esportiu i condicio
nament del teatre o construcció d'un de nou. L’escriptura de cessió es signarà a la vegada que 
es constitueixi un Patronat Municipal, que regularà la utilització de les esmentades instal·lacions, 
del qual s'estan confeccionant els estatuts en l’actualitat.

S'han començat les gestions per la construcció d’un Camp de Futbol Municipal.
S'ha constituït la nova Comissió Municipal de Festes, de la qual en formen part: Josep M. 

Salvatella (Alcalde-President), Francesc Fàbrega (Conseller Cultura), Joan Pacareu (Centre 
Cultural), Cándido Barbosa (Club Esportiu Llançà), Raül Margarits (Club Nàutic), Josep Antoni 
Bayarri (Tir al plat), Jordi Bosch (Associació de Pares), Vicenç Bonareu (Agrupació de Caçadors), 
Josep Rodríguez (Joventut Recreativa), Pau Oriol (Associació de Jubilats), Joaquim Pi (Confraria 
de Pescadors), Vicenç Pumareda, Andreu Pol I Josep Caula (nomenats per l'Ajuntament). 
Falten concretar els representants d’algunes associacions, de les quals esperem resposta.

Amb material renovat, s’ha celebrat amb l'èxit acostumat la cavalcada de Reis, sense que 
la tramuntana impedís la puntual arribada de la comitiva.

Les festes patronals de Sant Vicenç, Festa Major d’hivern, han estat un xic més modestes 
que en anys precedents. L’enorme dèficit de la del passat estiu en tingué la culpa. No obstant, 
la participació i l’entusiasme han estat els habituals.

Dintre del marc d’aquesta Festa Major, tingué lloc el V Concurs Fotogràfic "Vila de Llançà", 
el premi d’honor del qual, atorgat pel Jurat qualificador format pels senyors Antoni Martínez, 
Pere Delclós i Joan García, va recaure en el fotògraf local Joan M.a Pau i Negre. Així mateix, 
entre els deu primers llocs, hi figuraren dos llançanencs, Guillem Duran, amb el segon premi, 
i Pere Pagès, amb el vuitè.

L'Exagonal d’Escacs aplegà els equips de Vidreres, "Doble Set” de Girona, "Royal" i "Sant 
Jordi” de Figueres, Cadaqués i Llançà, quedant campió el conjunt de Cadaqués.

També, com cada any, el poble ha enganyat l'hivern amb l’alegria del Carnestoltes i l’ha 
acomiadat amb el tradicional "enterrament de la sardina", a la platja de Grifeu.

L’Ajuntament ha concedit una subvenció a l’Associació de Pares d’Alumnes de Llançà per 
un import de 250.000 pts. Així mateix, ha ajudat l’Institut "Alexandre Deulofeu”, de Figueres, 
per la celebració de la seva Setmana Cultural; i ha contribuit a l’homenatge a la Cobla "Montgrins”, 
amb motiu del seu centenari.

OBRES i URBANISME
Llicències concedides: Obres majors: 7. Obres menors: 36.
Llicències denegades: Obres majors: 1. Obres menors: 3.
Renovacions llicències: 1. Informes urbanístics: 5.
Potser la nova més important i molt temps esperada, pel que respecta a la Conselleria 

d'Obres i Urbanisme, sigui la que la referència al Projecte d’Adaptació i Revisió del Pla General 
de la Vila. Doncs bé, en la reunió mensual de la Comissió Provincial d’Urbanisme que tingué lloc 
el passat 28 de Març, s’acordà l’aprovació definitiva del Pla i la seva publicació en el Butlletí 
Oficial. Aquesta és la noticia. Sense allargar-nos massa, voldríem fer uns comentaris. Arribar a 
aquest punt ha significat quatre llargs anys de treball, de tenacitat davant tants d'obstacles com 
anaren sortint, de valorar suggerències de persones implicades en al Pla i de tenir-les o no en 
compte; de procurar en tot moment de perjudicar només l’estrictament necessari als propietaris 
afectats; de resistir i no aceptar pressions, vinguessin d’on vinguessin; d’intentar aconseguir un 
equilibri i el més alt grau de justícia possible. Hem tingut present, per altra part, que per sobre 
uns interessos particulars molt respectables, havien d’imposar-se sempre els generals de la 
població.

Tot això no ha estat fàcil. Han calgut hores i hores de converses, d’estudi, de reflexió. Ara, 
quan hem arribat a la fi d'aquest camí, que en certs moments semblava que no assoliríem 
mai, i quan probablement sortiran molts padrins a la criatura, no podem menys, els components 
de la Conselleria, que fer avinent la nostra intima satisfacció i felicitar ben cordialment els 
tècnics que hi han treballat amb tanta responsabilitat i dedicació. I punt.

En el darrer Butlletí, i en una notícia d’última hora, s’anunciava que l’empresa constructora 
Agustí i Masoliver, de Banyoles, havia estat l'adjudicatària, previ concurs-subhasta, de les obres 
de pavimentació i enllumenat dels carrers de la Farella, Llevant, Montcal i Miralles. En aquests 
moments, les obres van avançant a bon ritme, i cal dir també que s'ha adjudicat a la mateixa 
empresa l’arranjament dels carrers Sirena. Pere III i Curt. Totes aquestes obres hauran d’estar 
a començament del mes de juny, i pensem que, si no surten dificultats, avui imprevisibles, 
realment estaran.



COMERC i TURISME
En primer lloc, i començant per les bones notícies, hem de dír-vos el que segueix:
1er. — S’ha obtingut de la Direcció General de Comerç i Turisme de la Generalitat de 

Catalunya una subvenció de 500.000 pts., a fons perdut, per al Patronat Municipal de Turisme 
de Llançà. Ha estat una gestió llarga, però, presentant proves del treball realitzat i de la raciona
litat de les inversions, s’ha aconseguit per primera vegada que aquest modest Patronat pugui 
beneficiar-se d’una aportació considerable.

2on.— Ha quedat pràcticament confirmat que la 64 Volta Ciclista a Catalunya tindrà dues 
etapes molt importants a Llançà. Els dies seran 1'11 i el 12 de setembre. Serà un esforç econòmic 
considerable, però creiem que l’aconteixement bé s’ho mereix; pel prestigi i la publicitat que 
representa —és la tercera prova ciclista en importància d'Europa —, bé val la pena de no estal
viar cap mitjà al nostre abast per aconseguir que aquestes dues etapes siguin vertaderament 
un èxit de tot el poble. Comptem amb tothom per assolir un aconteixement esportiu i d’organit- 
zació. Si fracassem, tardaríem molts anys en aconseguir portar entre nosaltres una prova que 
té 10 equips ciclistes en competició i que només la caravana tècnica que formen oscil·la sobre 
les 600 persones. Intentarem d'aconseguir un matasegells especial per a aquesta diada, a fi 
d’ampliar la publicitat.

3er. — Posats en contacte amb l’empresa distribuidora de butà, Mallol Gnes., de Figueres, 
i a fi de facilitar emergències d’última hora (sempre s'acaba la bombona quan el camió ja ha 
passat), s'ha arribat a l'acord, a títol experimental, que a partir del 15 de juny y fins al 15 de 
setembre i de 12 a 13 h., hi haurà un servei de venda de butà directament del camió a l’usuari. 
Lloc de venda: Aparcament davant el bar "El Drack”, Avinguda d'Europa, i en un terreny ama
blement ofert per a això pel Sr. Lluís Falcó, el gest del qual agraïm. El nostre agraïment, també, 
a la firma distribuidora i al repartidor Pere, empleat exemplar que, per treball que tingui, sempre 
que humanament pot, procura cobrir la ruta establerta; això també ajuda a crear una bona 
imatge de la població.

El dia 18 d’abril es va inaugurar el nou emplaçament del mercat setmanal dels dimecres a 
la vila, entre cl. Dolors Falcó i l'aparcament del final del carrer. En l'ànim d'aquesta Conselleria 
no hi ha el perjudicar ni beneficiar ningú, sinó molt al contrari, i no voldríem falses interpretacions. 
L’única cosa que pretenem és ampliar el mercat, aconseguir més visitants i no col·lapsar el 
tràfic en uns carrers d’entrada i sortida de la vila tan necessaris com són c/. Rafael Estela (amb 
el seu aparcament) i cl. Gardissó. L’últim dia 11 d’abril, sense ser encara a la temporada, vam 
tenir una bona prova que les previsions han de fer-se abans de l'estiu. També, en aconseguir 
més ingressos per llocs de mercat (de 22 passem a 55/60) es mantindrà la gratuitat dels apar
caments en època estiuenca; hem de tenir en compte que són terrenys llogats per l’Ajuntament, 
amb la qual cosa es beneficiaran els nostres visitants, oferint-los més serveis i no gravant el 
contribuent local per aquesta prestació.

Com informàvem a l’anterior Butlletí, s’ha actualitzat l’Impost de Llicència Fiscal i s’han 
requerit uns 60 establiments i industrials perquè presentin els comprovants de l’esmentat impost. 
Lamentaríem molt que la seva manca de solidaritat amb la comunitat ens obligués a un reque
riment executiu de les seves quotes.

D’acord amb el programa establert pel Patronat Municipal de Turisme, durant els mesos de 
gener, febrer i març s’ha assistit a les fires de Fitur-Madrid (31/1-5/2), Mahana-Lyon (2 al 4/3) i 
Rodatur-Barcelona (27/3-2/4). En les dues primeres hem disposat del nostre espai en lloc de la 
Comunitat Turística de la Costa Brava, mentre que a Rodatur de Barcelona hem tingut "stand” 
propi, junt amb els municipis de Portbou, Colera i el Port de la Selva, els quals, amb Cadaqués, 
formem la denominació "Costa Brava-Cap de Creus”. Entre les tres fires s'han repartit uns 
10.000 fulletons de Llançà i tota la propaganda que ens ha estat tramesa pels establiments 
adherits al Patronat. Esperem que aquestes campanyes donin resultats positius, incrementant 
o al menys mantenint el nostre nivell de visitants. Es una sembrada els resultats de la qual 
s’aniran recollint lentament. Sembla que en aquest últim mes d’abril, per diferents circumstàn
cies, s’ha notat un moviment una mica superior a èpoques precedents. Si es pogués mantenir 
aquest ritme de creixement de turisme en els mesos de maig i juny, podríem ser en el bon camí 
per ampliar la nostra curtíssima temporada.



SERVEIS
NETEJA DE PLATGES

S'ha procedit a realitzar una neteja prèvia de les nostres platges, de cara a les vacances 
de Setmana Santa. Abans de l'estiu, però, caldrà portar a terme la seva replantació i nova 
neteja, per tal de poder donar una bona acollida als visitants.

NOVA IMATGE DEL PERSONAL DE SERVEIS DE L’AJUNTAMENT
A partir, segurament, del proper mes de juny, el personal de serveis d’aquest Ajuntament 

(Brigada d’Obres, de Neteja Viària i de Recollida d’Escombraries), gaudiran del nou uniforme de 
treball, de colors vermell, i amb la inscripció de "SERVEIS MUNICIPALS DE LLANÇA”.

Es pretén, amb aquesta nova imatge, donar a conèixer les tasques que el personal al servei 
de l’Ajuntament porta a terme en tots els camps i unificar, al mateix temps, la roba de treball.

URBANITZACIÓ SANT CARLES
Després de molt de temps, s’ha iniciat ja la regularització d’una situació certament insòlita 

a la nostra vila, com era el subministrament d’aigua als habitatges d’aquesta urbanització, ja 
que es venien subministrant tots amb dos comptadors situats a l’entrada.

Després d'una reunió prèvia amb els promotors i constructors del sector, s’ha procedit à 
comunicar als afectats la determinació presa de col·locar un comptador per habitatge —com 
és normal a tot arreu— i dels imports que per aquest concepte hauran de pagar.

Esperem doncs que, abans d’iniciar l'estiu, haurem portat a cap aquests treballs.

L’AIGUA
En aquest aspecte, són forces les noves que podem oferir-vos, encara que, sentint- 

ho moltíssim, sense poder-vos garantir, ara per ara, l’aigua del proper estiu. Malgrat tot, creiem 
que els treballs realitzats i les pluges caigudes, poden oferir-nos esperances per un estiu que 
ja s'apropa...

Aixi doncs, durant aquests darrers mesos hem fet:
1. —Barratges a la riera de La Valleta, amb la intenció d'aprofitar a fons les darreres aigües 

de les pluges. S’ha pogut comprovar de manera certa l’eficàcia d’aquests treballs i pensem que 
és una contribució més per tal d’alleugerir els problemes de l'estiu.

2. — Construcció de nous pous, per la qual cosa es van fer uns primers intents a la zona de 
Les Esplanes, davant les Escoles, resultant del tot infructuosos. Un altre intent, en la zona de 
confluència de la Riera d'en Prim amb la de La Valleta, ens va donar un resultat prou bo com 
per pensar en el seu aprofitament, de cara al proper estiu. Un altre, aigües amunt de la mateixa 
Riera, abans del Pont de Massot, també va donar un resultat positiu, encara que la relació 
distància/cabdal no faci aconsellable la seva utilització, de moment.

Cal remarcar, en aquest sentit, que aquests treballs van portar-se a terme abans de les 
pluges, motiu pel qual creiem que és positiva aquesta troballa d’aigua.

3. — Ha estat aprovat, per unanimitat del Consistori, d’encarregar un Estudi de Viabilitat de 
la Presa a la Riera de La Valleta, de la qual ja us parlàvem en anteriors Butlletins. Creiem que 
és la solució definitiva per al nostre poble, i aixi doncs ja ens hi hem posat a treballar de ferm. 
L’import d’aquest estudi previ és de 900.000.- pts., aproximadament, i és el que ens ha de donar 
la llum verda per al projecte definitiu i posterior construcció.

4. — Estudis per al pou radial, o conjunt de pous connectats, del qual us n’havíem parlat 
també, sense que fins aquesta data en tinguéssim res de positiu. A primers del mes d’abril, 
l’empresa encarregada dels sondeigs va estar treballant-hi i esperem que, d’un moment a 
l'altre, comenci la seva construcció. Volem recordar que es tracta de la sol·licitud que es va 
cursar a la Direcció General d’Obres Hidràuliques de la Generalitat de Catalunya i que ja ens 
havia vingut aprovada. La construcció d’aquests pous, corre a càrrec de la mencionada 
Direcció General.

5. — Aprovació per a l’inici dels tràmits per l’arrendament del Servei municipal d’aigua 
potable, amb l’aprovació del Plec de Condicions per al Concurs que haurà de realitzar-se. Un cop 
discutit el tema, va ser aprovat per unanimitat.



Les obres del carrer de La farella, I altres de la mateixa zona, 
canviaran notablement la fesomia del nostre Port.

(Foto Pumaréda)

* * *
PUBILLA

Entre els actes de la Festa Major de Sant Vicenç, hi hagué el de l’elecció de la "Pubilla 
de Llançà 1984”, distinció que recaigué en M.a Jesús Balmón i Jiménez.

Felicitem ben cordialment aquesta noia, que serà la nostra representant durant aquest any.

ELECCIONS
En les Eleccions al Parlament de Catalunya, celebrades el 29 d’abril, els resultats a Llançà 

foren aquests:
Electors: 2.337 — Votants: 1.660 — Percentatge de votació: 71’03 %.
Vots vàlids: 1.639 — En blanc: 2 — Nuls: 19.
CiU: 952 - PSC (PSC-PSOE): 477 - ERC: 115 - AP: 41 - PSUC: 22 - EEC: 11 - 

PCC: 11 - PST: 4 - LCR: 2 - POSI: 2 - PORE: 1 - PSOC: 1.

ULTIMA HORA
— Amb data del 5 de maig el butlletí de la província ha l’aprovació de la revisió i adaptació 

del Pla General de Llançà, per part de la Comissió Provincial d’Urbanisme.
— Per motius de salut, el fins ara Conseller d’aquest Ajuntament, Vicenç Pi i Calsina, ha presentat 

la seva dimissió al càrrec, que l’hi ha estat acceptat en el Ple Ordinari del 7 de maig.



O P I N I O

CARTA DE LA CREU ROJA
Amics llançanencs:
Fa poc temps vaig ésser nomenat President de l’Assemblea Local de la Creu Roja. En 

aquell moment, em vaig sentir molt preocupat davant les moltes dificultats que es plantejaven; 
entre altres, el factor humà. De tothom és coneguda la manca de gent que vulgui tenir altres 
procupacions que no siguin les pròpies.

Avui he pogut veure que no estic sol. L’Assemblea està formada per gent inquieta i que 
sap donar-se en benefici de la comunitat, sense esperar-ne res a canvi. Per altra part, el poble 
en general respon a la crida a fer-se soci de la Creu Roja, amb un percentatge molt alt; la qual 
cosa honora una vegada més Llançà.

Les nostres il·lusions creixen de dia en dia... Les reslitats caminen més pausadament, però 
sempre endavant. Al mes de juny veureu els primers soldats, fills de Llançà, que faran el seu 
servei militar al Lloc de Socors que tindrem a Grifeu. Quant a la Creu Roja del Mar, ja hi estem 
treballant, conjuntament amb el nostre Ajuntament i els dels municipis de la zona nord del Cap 
de Creus, per aconseguir un veixell per vetllar la seguretat en el mar.

No cal dir que a poc a poc esperem poder fer una gran tasca social i desitgem que en 
poc temps l’Assemblea de la Creu Roja a Llançà sàpiga fer honor al nom que porta.

Gràcies per la vostra col·laboració, poble de Llançà.
JOSEP M.a MASÓ i ARTÉ

EL PROBLEMA DE L’AIGUA A LLANÇÀ
En aquest nostre país tenim una dita que diu: només ens recordem de Santa Bàrbara quan 

trona. Malauradament, en massa ocasions, és cert. I dic això en relació amb el seriós i greu 
problema que la població llançanenca, tota la població llançanenca, vull subratllar-ho, té plante
jat: la salinització de l’aigua del nostre subsòl.

És evident que, després de l’experiència de l’estiu darrer, tothom s’ha sensibilitzat prou 
perquè s’hagi d'insistir en la gravetat del que ens pot caure al damunt. Però és molt lamentable, 
encara que en els moments actuals les lamentacions no serveixin de res, que en aquest poble 
i en el tema concret de l’aigua s’hagi viscut durant tants anys d’esquenes a la realitat.

Si bé és veritat que, per part d’algunes persones molt concretes i poc nombroses, s’havia 
en algun moment fet referència a allò que podria ésser un problema greu en el futur, també és 
veritat que tant a les institucions locals, com a urbanitzadors de tota mena i a la immensa 
majoria de la gent del poble, tot això els havia preocupat ben poc.

Llançà, en els darrers vint anys, ha tingut un creixement notable en molts aspectes, però 
s’ha anat gairebé sempre al benefici immediat, al diner fàcil, oblidant sovint la qualitat i sense 
tenir en compte que paral·lelament a l’edificació eren necessaris una infraestructura i uns serveis, 
per al desenvolupament armònic de la nostra vila. I en aquest sentit, la qüestió més important 
és, sens dubte, l’abastament suficient d’aigua. I així ens ha anat de malament. Queixar-se ara 
i cercar culpables no ens portarà enlloc. Cal que tothom accepti les seves responsabilitats i 
em sembla que només hi ha un camí a seguir: posar en pràctica amb decisió, tenacitat i 
coratge, la solució possible i que els tècnics creguin viable, costi el que costi, tant en diners 
com en esforç i treball. Ens hi juguem la supervivència i el benestar del poble.

Tota la resta, llançanencs, són històries i ganes de perdre el temps.
VICENÇ PI i CALSINA
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» 1.a B . . . . . 1.450 pts/m2.
» 2.a A . . . . . 1.200 pts/m2.
» 2.a B . . . . . 1.050 pts/m2.
» 3.a ... . . . 800 pts/m2.
» 4.a ... . . . 275 pts/m2.
» 5.a ... . . . 250 pts/m2.
» 6.a ... . . . 60 pts/m2.
» 7.a ... . . . 33 pts/m2.
» 8.a ... . . . 17 pts/m2.



OPINION

CARTA DE LA CRUZ ROJA
Amigos llansanenses:
Recientemente fui nombrado Presidente de la Asamblea Local de Cruz Roja. En aquel 

momento, me sentí muy preocupado ante las muchas dificultades que se planteaban; entre 
otras, el factor humano. De todos es conocida la falta de gente que quiera tener otras preocu
paciones que no sean las propias.

Hoy he podido ver que no estoy solo. La Asamblea está formada por gente inquieta y que 
sabe entregarse en beneficio de la comunidad, sin esperar nada a cambio. Por otro lado, la 
población en general responde a la llamada para hacerse socio de Cruz Roja, con un alto por
centaje; cosa que honra una vez más a Llançà.

Nuestras ilusiones crecen día a día... Las realidades caminan más pausadamente, pero 
siempre adelante. En el mes de junio veremos los primeros soldados, hijos de Llançà, que 
harán el servicio militar en el Puesto de Socorro que tendremos en Grifeu. En cuanto a la Cruz 
Roja del Mar, estamos trabajando en ello, conjuntamente con nuestro Ayuntamiento y los de los 
municipios de la zona norte del Cap de Creus, para conseguir un barco para velar por la 
seguridad en el mar.

Huelga decir que, poco a poco, esperamos poder llevar a cabo una gran tarea social y 
deseamos que en poco tiempo la Asamblea de Cruz Roja en Llançà sepa hacer honor al 
nombre que lleva.

Gracias por vuestra colaboración, pueblo de Llançà.
JOSEP M.a MASÓ i ARTÉ

EL PROBLEMA DEL AGUA EN LLANCÀ
En este país tenemos un refrán que dice: sólo nos acordamos de Santa Bárbara cuando 

truena. Y digo esto en relación con el preocupante y grave problema que la población llansa- 
nense, toda la población llansanense, quiere subrayarlo, tiene planteado: la salinización del agua 
en nuestro subsuelo.

Es evidente que, después de la experiencia del último verano, todos nos hemos sensibilizado 
suficientemente para que debamos insistir sobre la gravedad de lo que se nos puede venir 
encima. Pero es muy lamentable, aún cuando las lamentaciones a estas alturas es evidente 
que no sirven para nada, que en este pueblo, y en el tema concreto del agua, se ha vivido 
durante muchos años de espalda a la realidad.

Si bien es cierto que, por parte de algunas personas concretas y poco numerosas, se hizo 
referencia en algún momenro a lo que podría ser un problema grave de cara al futuro, también 
es muy cierto que tanto a las instituciones locales, como urbanizadores de toda condición y a 
la inmensa mayoría de la gente del pueblo, todo eso les había preocupado poco.

Llançà, en los últimos veinte años, ha tenido un crecimiento notable en muchos aspectos, 
pero casi siempre se ha ido al beneficio inmediato, al dinero rápido y fácil, olvidando a menudo 
la calidad y sin tener en cuenta que, paralelamente al desarrollo de la edificación, eran necesa
rios una infraestructura y unos servicios para el desarrollo armónico y equilibrado de nuestra 
villa. Y en ese sentido la cuestión más importante es, sin duda, el abastecimiento suficiente de 
agua. Y así nos va. Quejarse ahora y buscar culpables no nos llevaría a ninguna parte. Hace 
falta que todos asumamos nuestras responsabilidades y me parece que el camino a seguir sólo 
es uno: poner en práctica, con decisión, tenacidad y coraje, la solución posible que los técnicos 
calificados crean viable, cueste lo que cueste tanto en dinero como es esfuerzos de toda índole. 
Nos jugamos la supervivencia y el bienestar del pueblo.

Todo lo demás, llansanenses, son fábulas y ganas de perder el tiempo.
VICENÇ PI i CALSINA



Las obras de la calle de La Farella, y otras del mismo sector, 
cambiarán notablemente la fisonomia de nuestro Port.

(Foto Pumareda)
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PUBILLA
Entre los actos de la Festa Major de Sant Vicenç, tuvo lugar el de la elección de la "Pubilla 

de Llançà 1984”, distinción que recayó en M.a Jesús Balmón Jiménez.
Felicitamos muy cordialmente a nuestra Pubilla, que nos representará durante este año.

ELECCIONES
En las Elecciones al Parlament de Catalunya, celebrado el 29 de abril, los resultados de 

Llançà fueron:
Electores: 2.337 — Votantes: 1.660 — Porcentaje de votación: 71'03 °/o.
Votos válidos: 1.639 — En blanco: 2 — Nulos: 19.
CiU: 952 - PSC (PSC-PSOE): 477 - ERC: 115 - AP: 41 - PSUC: 22 - EEC: 11 - 

PCC: 11 - PST: 4 - LCR: 2 - POSI- 2 - PORE: 1 - PSOC: 1.

ULTIMA HORA
— Con fecha del día 5 de mayo el Boletín de la Provincia ha publicado la aprobación de la 

revisión y adaptación del Plan General de Llançà, por parte de la Comisión Provincial de 
Urbanismo.

— Por motivos de salud, el hasta ahora Concejal de este Ayuntamiento, Vicenç Pi i Calsina, ha 
presentado su dimisión al cargo, que le ha sido aceptada en el Pleno Ordinario del 7 de mayo.



SERVICIOS
LIMPIEZA DE PLAYAS

Se ha procedido a realizar una limpieza previa de nuestras playas, de cara a las vacaciones 
de Semana Santa. Antes del verano, sin embargo, será necesario su reaplanamiento y nueva 
limpieza, con el fin de poder dar una buena acogida a los visitantes.

NUEVA IMAGEN DEL PERSONAL DE SERVICIOS DEL AYUNTAMIENTO
A partir, seguramente, del próximo mes de junio, el personal de servicios de este Ayunta

miento (Brigada de Obras, de Limpieza Viaria y de Recogida de Basuras), lucirán el nuevo uni
forme de trabajo, de color rojo, y con la inscripción de "Serveis Municipals de Llançà”.

Pretendemos, con esta nueva imagen, dar a conocer las tareas que el personal al servicio 
de este Ayuntamiento lleva a cabo en todos los campos y unificar, al mismo tiempo, el traje 
de faena.

URBANIZACIÓN SANT CARLES
Después de mucho tiempo, hemos iniciado ya la regulación de una situación ciertamente 

insólita en nuestra villa, como era el suministro de agua a las viviendas de esta urbanización, 
ya que se venian suministrando todas con dos contadores situados a la entrada.

Después de una reunión previa con los promotores y constructores del sector, se ha proce
dido a comunicar a los afectados la determinación tomada de colocar un contador por vivienda 
— como es normal en todos los lugares— y del importe que por este contador deberán pagar.

Esperamos pues que, antes de iniciar el verano, habremos llevado a término este trabajo.

EL AGUA
En este aspecto, son bastantes las noticias que podemos ofreceros, aunque, sintiéndolo 

muchisimo, sin poder garantizaros, hoy por hoy, el agua del próximo verano. A pesar de ello, 
creemos que los trabajos realizados y las lluvias caídas, pueden ofrecernos esperanzas para 
un verano que ya se acerca...

Así pues, durante estos últimos meses, hemos llevado a cabo:
1 .— Cerramientos en la riera de La Valleta, con la intención de aprovechar al máximo las 

últimas aguas de las lluvias. Se ha podido comprobar de manera cierta la eficacia de estos 
trabajos y pensamos que es una contribución más para aliviar los problemas del verano.

2 .— Construcción de nuevos pozos, para lo cual iniciamos unos primeros intentos en la 
zona de Les Esplanes, delante de las Escuelas, resultando del todo infructuosos. Otro intento, 
en la zona de confluencia de la Riera d’en Prim con la de La Valleta, nos dió un resultado lo 
suficientemente bueno como para pensar en su aprovechamiento, de cara al próximo verano. 
Otro, aguas arriba de la misma Riera, antes del Pont de Massot, también dió resultado positivo, 
aunque la relación distancia/caudal no haga aconsejable su utilización, de momento.

Debemos señalar, en este sentido, que estos trabajos se llevaron a cabo antes de las lluvias, 
motivo por el cual creemos que es positivo este hallazgo de agua.

3 .— Ha sido aprobado, por unanimidad del Consistorio, el encargo de un Estudio de Viabi
lidad de la Presa en la Riera de La Valleta, de la cual hablábamos en anteriores Boletines. 
Creemos que es la solución definitiva para nuestra villa, y asi, pues, nos hemos puesto ya a tra
bajar de firme en ello. El importe de este estudio previo es de 900.000 pts., aproximadamente, 
y es el que ha de dar luz verde para el proyecto definitivo y posterior cosntrucción.

4 .— Estudios para el pozo radial, o sistema de pozos conectados, del que os habíamos 
hablado también, sin que hasta la fecha se registrara nada positivo. A primeros de abril, la 
empresa encargada de los sondeos estuvo trabajando aquí y esperamos que, de un momento 
a otro, empiece su construcción. Queremos recordar que se trata de la solicitud que se cursó 
a la Dirección General de Obras Hidráulicas de la Generalitat de Catalunya y que ya nos vino 
aprobada. La construcción de estos pozos corre a cargo de la citada Dirección General.

5 .— Aprobación para el inicio de los trámites para el arrendamiento del Servicio municipal 
de agua potable, con la aprobación del Pliego de Condiciones para el Concurso que habrá de 
realizarse. Una vez discutido el tema, fué aprobado por unanimidad.



COMERCIO Y TURISMO
En primer lugar, y empezando por las buenas noticias, debemos poneros en conocimiento 

de la siguiente información:
1 .°— Se ha obtenido de la Dirección General de Comerç i Turisme de la Generalitat de 

Catalunya una subvención de 500.000 ptas., a fondo perdido, para el Patronat Municipal de 
Turisme de Llançà. Ha sido una gestión larga, pero, al poder presentar pruebas del trabajo rea
lizado y de la racionalidad de las inversiones, se ha conseguido que por primera vez este modesto 
Patronat pudiera beneficiarse de una aportación de cierta consideración.

2 .°— Ha quedado prácticamente confirmado que la 64 "Volta Ciclista a Catalunya” tendrá 
dos etapas muy importantes en Llançà. Los dias serán el 11 y 12 de setiembre. Será un esfuerzo 
económico considerable, pero creemos que el acontecimiento bien se lo merece; por el prestigio 
y la publicidad que representa — es la tercera prueba ciclista en importancia de Europa —, bien 
vale la pena no escatimar ningún medio a nuestro alcance para poder conseguir que estas dos 
etapas sean verdaderamente un éxito de todo el pueblo. Contamos con todos para conseguir 
un acontecimiento deportivo y de organización. Si fracasamos tardaríamos muchos años en 
lograr traer entre nosotros una prueba que tiene 10 equipos ciclistas en competición y que 
sólo la caravana técnica que forman oscila sobre unas 600 personas. Intentamos conseguir un 
matasellos especial para este acontecimiento, a fin de ampliar en lo posible la publicidad del 
mismo.

3 .°— Puestos en contacto con la firma distribuidora de butano Mallol Hnas., de Figueres, y 
a fin de facilitar emergencias de última hora (siempre se acaba la botella cuando el camión ya 
ha pasado), se ha llegado al acuerdo, a título experimental, de que a partir del 15 de junio y 
hasta el 15 de setiembre y de 12 a 13 h. existirá un servicio de venta de butano directamente 
del camión al usuario. Lugar de venta: Parking frente Bar "El Drack”, Avenida de Europa, y en 
un terreno prestado amablemente para tal fin por el Sr. Luis Falcó, cuyo gesto desde aquí 
agradecemos. Nuestro agradecimiento también a la firma distribuidora y al repartidor Pere, 
empleado ejemplar que, por trabajo que tenga, siempre que humanamente puede, procura 
cubrir la ruta establecida; eso también ayuda a crear una buena imagen de la población.

El día 18 de abril se inauguró el nuevo emplazamiento del mercado semanal de los miér
coles en la villa, entre c/. Dolors Falcó y Parking del final de la calle. En el ánimo de esta Con
cejalía no está el perjudicar ni beneficiar a nadie, sino muy al contrario, y no quisiéramos falsas 
interpretaciones. La única cosa que se pretende es ampliar el mercado, conseguir más visitan
tes y no colapsar el tráfico en unas calles de entrada y salida de la villa tan necesarias, como 
son el. Rafael Estela (con su Parking) y el. Gardisó. El último día 11 de abril, sin estar todavía 
en temporada, tuvimos una buena prueba de que las previsiones deben hacerse antes del 
verano. También al conseguir mayores ingresos por puestos de mercado (de 22 pasamos a 
los 55/60) se mantendrá la gratuidad de los aparcamientos en época estival; debemos tener 
en cuenta que son terrenos alquilados por el Ayuntamiento, con lo cual se beneficiará a nuestros 
visitantes, ofreciéndoles más servicios y no agravando a ningún contribuyente local por dicha 
prestación.

Como informábamos en el anterior Boletín, se ha actualizado en lo posible el Impuesto de 
Licencia Fiscal y se ha requerido a unos 60 establecimientos e industriales para que presenten 
sus comprobantes conforme satisfacen dicho Impuesto. Sería de lamentar que su falta de sola- 
ridad con la comunidad obligara a un requerimiento ejecutivo de sus cuotas.

De acuerdo con el problema establecido por el Patronat Municipal de Turisme, durante 
los meses de enero, febrero y marzo, se ha asistido a las Ferias de Fitur-Madrid (31/1-5/2), 
Mahana-Lyon (2 al 4/3) y Rodatur-Barcelona (27/3-2/4). En las dos primeras hemos dispuesto 
de nuestro espacio en el “stand" de la Comunidad Turística de la Costa Brava, mientras que en 
Rodatur de Barcelona hemos tenido "stand" propio, junto con los Municipios de Portbou, Colera 
y El Port de la Selva, con los que, incluyendo Cadaqués, formamos la denominación "Costa 
Brava-Cap de Creus”. Entre las tres ferias se han repartido unos 10.000 folletos de Llançà y 
toda la propaganda que nos ha sido facilitada por los establecimientos adheridos al Patronat. 
Esperamos que estas campañas den resultados positivos, incrementando o por lo menos mante
niendo nuestro nivel de visitantes. Es una siembra cuyos resultados se irán recogiendo lenta
mente. Parece que es este último mes de abril, por diferentes circunstancias, se ha notado un 
movimiento algo superior a épocas precedentes. Si se pudiera mantener este ritmo de creci
miento de turismo en los meses de mayo y junio, podríamos estar en un buen camino para 
ampliar nuestra cortísima temporada.



ENSEÑANZA Y CULTURA
Después de muchas y dificultosas conversaciones, reanudadas después de una ruptura por 

falta de coincidencia en los planteamientos, el Ayuntamiento ha llegado a un acuerdo con el 
Centre Cultural, para que éste ceda los locales que posee en la Plaça Major a la Municipalidad, 
a cambio de que ésta se haga cargo de Is obras de cpnstrucción de un Pabellón Deportivo y 
acondicione el teatro o bien construya uno nuevo. La escritora de cesión se firmará al mismo 
tiempo que la constitución de un Patronato Municipal, que regulará la utilización de dichas ins
talaciones, del cual se están confeccionando los estatutos en la actualidad.

Se han empezado las gestiones para la construcción de un Campo de Fútbol Municipal.
Se constituyó la nueva Comissió Municipal de Festes, de la cual forman parte: Josep M. 

Salvatella (Alcalde-Presidente), Francesc Fàbrega (Concejal Cultura), Joan Pacareu (Centre 
Cultural), Cándido Barbosa (Club Esportiu Llançà), Raúl Margarits (Club Nàutic), Josep Antoni 
Bayarri (Tir al Plat), Jordi Bosch (Associació de Pares), Vicenç Bonareu (Agrupació de Caçadors), 
Josep Rodríguez (Joventut Recreativa), Pau Oriol (Associació de Jubilats), Joaquim Pi (Confraria 
de Pescadors), Vicenç Pumareda, Andreu Pol y Josep Caula (nombrados por el Ayuntamiento). 
Faltan concretar los representantes de algunas asociaciones, de las cuales esperamos respuesta.

Con material renovado, se ha celebrado con el éxito acostumbrado la cabalgata de Reyes, 
sin que la tramontana impidiese la llegada puntual de la comitiva.

Las fiestas patronales de Sant Vicenç, Festa Major de invierno, han sido un poco más 
austeras que en años precedentes. El enorme déficit de la del pasado verano tuvo la culpa. 
No obstante, la participación y el entusiasmo fueron los habituales.

Dentro del marco de esta Festa Major, tuvo lugar el V Concurso Fotográfico "Vila de Llançà”, 
el premio de honor del cual, otorgado por un Jurado calificador formado por los Sres. Antoni 
Martínez, Pere Delclós y Joan García, recayó en el fotógrafo local Joan M.a Pau i Negre. 
Asimismo, entre los diez primeros lugares, figuraron dos llansanenses, Guillem Duran, con el 
segundo premio, y Pere Pagès, con el octavo.

El Exagonal de Ajedrez reunió los equipos de Vidreres, "Doble set” de Girona, "Royal” y 
"Sant Jordi” de Figueres, Cadaqués y Llançà; quedando campeón el conjunto de Cadaqués.

También, como cada año, el pueblo burló el invierno con la alegria del Carnaval y lo despidió 
con el tradicional "enterrament de la sardina”, en la playa de Grifeu.

El Ayuntamiento ha concedido una subvención a la Associación de Pares d'Alumnes de 
Llançà por un importe de 250.000 ptas. Por otro lado, ha ayudado al Instituto "Alexandre 
Deulofeu”, de Figueres, para la celebración de su Setmana Cultural; y ha contribuido al home
naje a la Cobla "Montgrins”, con motivo de su centenario.

OBRAS Y URBANISMO
Licencias concedidas: Obras mayores: 7. Obras menores: 36.
Licencias denegadas: Obras mayores: 1. Obras menores: 3.
Renovaciones licencias: 1. Informes urbanísticos: 5.
Sin duda la nueva más importante y durante tiempo esperada, en lo que respecta a la 

Concejalía de Obras y Urbanismo, sea la que hace referencia al Proyecto de Revisión y Adap
tación del Plan General de la Villa. Pues bien, en la reunión mensual de la Comisión Provincial 
de Urbanismo, que tuvo lugar el pasado 28 de Marzo, se acordó la aprobación definitiva del Plan 
y su publicación en el Boletín Oficial. Esta es la noticia. Sin extendernos mucho, quisiéramos 
hacer unos comentarios. Llegar a ese punto ha significado cuatro largos años de trabajo, de 
tenacidad ante tantos obstáculos como se fueron acumulando; de valorar sugerencias de per
sonas implicadas en el Plan y de tenerlas o no en cuenta; de procurar en todo momento de 
perjudicar lo menos posible y sólo en lo estrictamente necesario, a los propietarios afectados; 
de resistirse a aceptar cualquier tipo de presiones, vinieran de donde vinieran; de intentar con
seguir el equilibrio deseado y el más alto grado de justicia posible. Por otra parte, hemos tenido 
siempre muy presente que por encima de cualquier interés particular, por muy respetable que 
sea, deben imponerse siempre los intereses generales de la población.

Nada ha sido fácil. Han hecho falta horas y horas de conversaciones, de estudio, de refle
xión. Ahora, al llegar al fin de ese camino, que en ciertos momentos parecía que no llegaríamos 
nunca, y cuando probablemente saldrán muchos padrinos a la criatura, no podemos menos, los 
componentes de la Concejalía, que manifestar nuestra profunda satisfacción y felicitar muy 
cordialmente a los técnicos que han trabajado con tanta responsabilidad y dedicación. Y punto.

En el último Boletín, y en una noticia de última hora, se anunciaba que la empresa Agustí 
y Masoliver, de Banyoles, había sido la adjudicataria, previo concurso-subasta, de las obras de 
pavimentación y alumbrado de las calles la Farella, Llevant, Montcal y Miralles. En estos mo
mentos, las obras avanzan a buen ritmo, y hay que decir también que se ha adjudicado a la 
misma empresa el arreglo de las calles Sirena, Pere III y Curt. Todo tendrá que estar terminado 
a principios de junio y pensamos que, salvo contratiempos imprevisibles, así será.



VIDA MUNICIPAL
GOBERNACIÓN Y SANIDAD

Licencias concedidas: 39. Denegadas: 0.
Concesión de nichos: 5. Requerimientos: 1.
De cara al próximo verano, se acordó contratar, mediante concurso, dos guardias munici

pales auxiliares, para hacer frente a la circulación, dada la insuficiencia numérica de la plantilla 
actual.

Para este verano, contaremos también con seis guardias civiles, que reforzarán la dotación 
de Llançà. Como podéis ver, a diferencia de otros años, el refuerzo será por parte de la Guardia 
Civil en vez de la Policía Nacional, porque algunos Ayuntamientos, según se nos dijo, ahorrarán 
dinero al poder alojarlos en el cuartel de la población. Para nosotros tanta da, ya que el 
cuartel de Llançà es totalmente inhabitable.

Hace unos días se inauguró el Parque provisional de los Bomberos, con la presencia del 
Delegado Territorial de la Generalitat en Girona, Sr. Xavier Soy y del ingeniero Jefe del Servicio 
de Extinción de Incendios, Sr. Güell. Las nuevas instalaciones son la culminación de la primera 
parte de lo que está previsto en cuestión de bomberos. Esperamos que el año 1985 la Genera
litat de Catalunya dé vía libre al definitivo proyecto en Llançà, con la categoria de parque 
sub-comarcal.

En cuestión de Sanidad, podemos decir que el Dr. Angel Garre ya está trabajando en 
nuestra villa. La puesta en marcha de los servicios del segundo médico ha presentado sus difi
cultades, pero creemos que ahora Llançà ya puede decir que tiene dos médicos.

Como podéis ver en este mismo Boletín, se ha acordado iniciar la primera fase del Edificio 
de Servicios (Dispensario, Correos, Hogar del Jubilado). Nosotros creemos que, si todo sigue 
su curso normal, después del verano podremos poner el primer ladrillo o piedra, aunque huelga 
decir que lo que más deseamos es ver poner el último.

HACIENDA
Gastos aprobados: 4.856.626 ptas.
Reclamaciones de plus-valia admitidas: 11. Denegadas: 3
Reclamaciones diversas admitidas: 2.
Se han aprobado las Liquidaciones de los Presupuestos Ordinario y de Inversiones, cerrados 

al 31 de diciembre de 1983, con un superávit de 5.998.611 y 764 ptas., respectivamente. Después 
de algunos años de intentar sanear la economia municipal, por fin hemos llegado en este último 
ejercicio a conseguir un superávit real, tal como se expresa anterioemente. Ello es debido de 
una parte a una mejor gestión de recaudación, especialmente en las liquidaciones de plus-valia, 
y por otro lado a haber asumido el Estado la carga financiera de los Presupuestos Extraordinarios 
de Liquidación de Deudas.

También se aprobó el Expediente de Modificación de Créditos del Presupuesto Ordinario 
y de Inversiones, para atender:

a) El déficit resultante de la Fiesta de Verano de 1983, que ascendía a 824.531 ptas.
b) Aplicar la cantidad de 5.000.000 ptas., en el Presupuesto de 1984, a fin de proceder a 

la compra de un ordenador.
Se ha solicitado un préstamo del Banco de Crídito Local, por un importe de 6.179.098 ptas., 

para financiar la aportación correspondiente al Ayuntamiento, relativa a la futura construcción 
de un puente sobre la riera de La Valleta.

Hemos aprobado el Impuesto Municipal de Circulación de Vehículos de 1984, por un importe 
de 2.987.770 ptas.

ANUNCIO
Contratación de dos Auxiliares de la Policía Municipal, para el periodo 

comprendido entre el 1 de Junio y el 30 de Setiembre de 1984.
Condiciones: Ser español - Edad de 18 a 30 años - Estatura: 1’65 o más los 
hombres, 1’60 o más las mujeres - Carecer de antecedentes penales y observar 
buena conducta - No sufrir enfermedad ni defecto físico que le impida el 
ejercicio de la función - Poseer permiso de conducir clase B - Buen conocimiento 
del idioma catalán.

Presentación de instancias: hasta el 12 de mayo de 1984.
Pruebas del concurso: 19 mayo, a las 10 de la mañana, en el Ayuntamiento. 
Más información, en las Oficinas del Ayuntamiento de Llançà.



Inauguración 
del Nuevo Parque 
de Bomberos

7 de abril. El alcalde, Josep M. 
Salvatella, dirige la palabra a todos 
los presentes y, en primer lugar, a 
los voluntarios y profesionales del 
Servicio. Le acompañan el Delegado 
Territorial de la Generalitat en Girona, 
Sr. Xavier Soy, el Jefe del Servicio, 
Antoni Güell, y el Teniente de Alcalde, 
responsable de Gobernación, Lluís 
Casellas. Al fondo, el nuevo edificio: 
"El hogar de aquellos que nos de
fienden nuestros hogares".

(Fotos Pumareda)
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ACUERDOS DEL PLENO

CARTA DEL ALCALDE
Amigos:
Una de las cosas que más insistentemente 

reclama la sociedad, todos en general, es la 
seguridad ciudadana. La gente quiere tener 
asegurada su integridad personal, su familia, 
sus bienes. Y creo que tiene todo el derecho 
de pedirlo, incluso de exigirlo.

Una cierta crítica pseudo-izquierdosa ha 
querido etiquetar de afectos a la derecha, inclu
so de fascistas, a quienes preconizan la abso
luta necesidad de perseguir a los malhechores. 
No debemos dejarnos engañar. Una de las bases 
de la democracia es la de querer hombres y 
mujeres libres. Y no se puede ser libre si encima 
tuyo, como un enorme pajarraco de alas negras, 
se cierne el miedo.

He asistido, en los últimos meses, a diver
sas reuniones, donde se ha tratado exhaustiva
mente el tema, tan conflictivo, de la seguridad. 
Lamento profundamente tener que decir que salí 
de ellas nada optimista.

¿Cuál es la causa? Paro juvenil, drogas, 
inadaptación... ¿Por qué no puede lucharse 
eficazmente contra el progresivo deteriora- 
miento de la convivencia pacifica? Desgracia
damente, fallan muchas cosas. Y algunas, aquí, 
no pueden citarse.

En Llançà, y esto si que está claro, falta 
fuerza pública. Los efectivos de la Guardia Civil 
han ¡do disminuyendo año tras año. Hoy día, 
descontados los demás servicios, se cuenta 
sólo con una pareja para la vigilancia de la 
población. Si, el Ayuntamiento se preocupó 
cada verano de incrementar la dotación de fuer
za pública. Pero pagando del presupuesto muni
cipal... Y esto no deberla ser asi.

¿Habéis visto en qué condiciones se halla 
el actual cuartel de la Guardia Civil?

¿Tenéis idea del incremento de los robos, 
de toda clase, en nuestra población?.

¿Tendremos que tomar alguna iniciativa, 
todos juntos, en este campo?

Son preguntas que piden una respuesta 
urgente.

“'.‘'■i'.

19 ENERO
Adjudicación definitiva de las obras de urbanización de 

las calles Farella, Llevant, Montcal y parte del Miralles e 
instalación de alumbrado público de las calles Sirena y 
Pere III (Agustí Masoliver, S.A. —9.948.000 pts. - Pliego de 
condiciones administrativas para adjudicar las obras de cons
trucción del Puesto de Socorro de Cruz Roja - Petición de 
autorización para el Centro Asistencial Extrahospitalario (Dis
pensario) - Petición de subvenciones para el Dispensario y 
Hogar del Jubilado (Sanidad y Servicios Sociales).

6 FEBRERO
Disolución de la Asociación Administrativa de Coopera

ción para las obras de ampliación del Saneamiento Sector 
Norte - Aprobación de las cuentas generales del Presupuesto 
Ordinario, de Inversiones, del Patronato Municipal de Turismo, 
del Patrimonio y de Valores Independientes de 1982 - Aproba
ción provisional del proyecto de construcción del Edificio de 
Servicios, destinado a Dispensario, Oficina de Correos, Hogar 
del Jubilado y otros servicios municipales - Aprobación defini
tiva del proyecto del Puesto de Socorro de Cruz Roja - Adju
dicación definitiva de las obras de construcción del citado 
Puesto de Socorro (Joan baus Ayats —2.258.500 pts.— - 
Aprobación definitiva del proyecto de urbanización de un 
tramo de la calle La Selva - Expediente de contribuciones 
especiales de la misma calle - Aprobación de compromisos 
con Confederación Hidrográfica del Pirineo Oriental para las 
obras de defensa contra inundaciones en el tramo final de 
la riera La Valleta - Iniciar los trámites para el préstamo con 
el Banco de Crédito Local, para las citadas obras - Solicitud 
de aval bancario (Caixa d'Estalvis Provincial) para dichas 
obras - Aprobación de modificaciones del Plan General de 
Ordenación.

5 MARZO
Adjudicación definitiva de las obras de pavimentación 

de las calles Sirena (1.a fase), Farella, Curt y Pere III (Agustí 
Masoliver, S.A. —2.869.000 ptes.) - Aprobación definitiva del 
proyecto de urbanización de viales de la finca de la Sra. Josepa 
Bonati - Aprobación provisional del proyecto de alumbrado 
público de la carretera y otras calles del Port - Aprobación 
inicial del proyecto de alumbrado del sector Les Carboneres - 
Reconocimiento de la deuda de la Fiesta Mayor de Verano 
1983 (824.531 pts). - Modificación de crédito.de los Pre
supuestos Ordinario y de Inversiones 1984 - Plan de ocupación 
de las playas 1984 - Petición para la instalación de un reemi 
sor TV-3 - Petición de ayuda de auxilios del Estado para la 
construcción de una presa en la riera de La Valleta - Encargo 
del estudio de viabilidad de la presa (ingeniero Ramon Gali- 
many i Vila).
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